
VIII kadencja

ZAPIS STENOGRAFICZNY 

Wspólne posiedzenie 
Komisji Budżetu 

i Finansów Publicznych (61.) 
oraz Komisji Ustawodawczej (114.) 

w dniu 13 grudnia 2012 r.



Zapis stenograficzny jest tekstem nieautoryzowanym.

Porządek obrad: 

1. Rozpatrzenie wniosków zgłoszonych na 23. posiedzeniu Senatu do projektu usta-
wy o zmianie ustawy o usługach płatniczych.



(Posiedzeniu przewodniczy przewodniczący Komisji 
Budżetu i Finansów Publicznych Kazimierz Kleina)

Przewodniczący Kazimierz Kleina:

Proszę państwa, otwieram wspólne posiedzenie 
Komisji Ustawodawczej oraz Komisji Budżetu i Finansów 
Publicznych.

Przedmiotem naszego posiedzenia jest rozpatrzenie 
zgłoszonych na posiedzeniu plenarnym poprawek do pro-
jektu ustawy o zmianie ustawy o funduszach…

(Głos z sali: O usługach.)
…o usługach płatniczych.
(Wypowiedzi w tle nagrania)
Przepraszam bardzo, mam niewłaściwe zestawienie 

wniosków.
(Wypowiedź poza mikrofonem)
Przystępujemy do rozpatrzenia wniosków do projektu 

ustawy o zmianie ustawy o usługach płatniczych.
Podczas posiedzenia plenarnego do tego projektu zo-

stały zgłoszone dwie poprawki, przygotowane przez sena-
torów Ciocha i Biereckiego.

Zgodnie z procedurą prosiłbym teraz przedstawicie-
la Biura Legislacyjnego o omówienie tych ustawek… 
(Wesołość na sali)

Przepraszam, poprawek. Później byśmy poprosili pana 
ministra o zajęcie stanowiska wobec tych poprawek i bę-
dziemy głosowali.

Bardzo proszę.

Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Jakub Zabielski:
Dziękuję bardzo.
Szanowni Państwo! Wysokie Komisje!
Ja pozwoliłem sobie zaproponować łączne gło-

sowanie nad tymi poprawkami, chociaż nie mam 
pewności, czy taka była wola senatorów wniosko-
dawców. Tak naprawdę nad każdą z tych poprawek 
można głosować z osobna, ale można też głosować 
łącznie, jeśli przyjąć, że to jest jedna spójna koncepcja 
wnioskodawców. W związku z tym, zanim komisje 
przystąpią do głosowania, trzeba by było sobie odpo-
wiedzieć na pytanie, czy to jest jedna koncepcja, czy 
też to są dwie niezależne poprawki.

(Wypowiedzi w tle nagrania)

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Panowie senatorowie wnioskodawcy potwierdzają, że 

to jest jedna koncepcja, całościowa.

Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Jakub Zabielski:
To jest pierwsza sprawa.
Druga sprawa. Poprawka pierwsza zmierza do skreśle-

nia art. 3, co będzie skutkowało tym, że nie będzie okresów 
dostosowawczych w zmniejszaniu stawki opłaty interchan-
ge, czyli od razu, z dniem wejścia ustawy w życie, znajdzie 
zastosowanie maksymalna stawka podstawowa, wynikająca 
z przepisów merytorycznych ustawy, a więc stawka w wy-
sokości 0,5% wartości krajowej transakcji płatniczej.

Druga poprawka zmierza do wydłużenie vacatio legis. 
Wiadomo, chodzi o to, żeby przepisy później weszły w życie. 
Z tym że trzeba mieć na względzie, że wydłużenie vacatio 
legis będzie odnosiło się nie tylko do przepisów dotyczących 
interchange, ale również do wszystkich innych regulacji tej 
ustawy, na przykład przepisów ograniczających tak zwane 
rules organizacji kartowych. O tym skutku też trzeba pamiętać 
i wziąć pod uwagę fakt, że ustawa dotyczy nie tylko opłaty 
interchange, ale również innych kwestii, tak więc wydłużenie 
vacatio legis będzie skutkowało tym, że również w odniesieniu 
do tych spraw vacatio legis będzie wydłużone. Dziękuję…

(Przewodniczący Kazimierz Kleina: Dziękuję bardzo…)
Od strony legislacyjnej poprawki nie budzą zastrzeżeń. 

Dziękuję bardzo.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Oczywiście, to jest nasz, senacki projekt ustawy, czyli 

ostatecznie to my, że tak powiem, decydujemy, jaki będzie 
kształt tej ustawy, ale mimo wszystko prosimy pana mini-
stra o opinię do tych poprawek.

Podsekretarz Stanu w Ministerstwie 
Finansów Mirosław Sekuła:
Dziękuję.
Minister finansów popierał i nadal popiera przedłożenie 

Wysokich Komisji, w związku z tym nie popiera poprawek. 
Dziękuję.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.

(Początek posiedzenia o godzinie 12 minut 32)
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Pamiętajmy o tym, że prace nad tą ustawą będą jeszcze 
trwały w Sejmie, prawda? A więc tam jeszcze można będzie 
różne rzeczy analizować, na przykład można się będzie za-
stanowić, czy nie należałoby ewentualnie skrócić okresów 
dochodzenia do tej wyznaczonej przez nas opłaty, czy też 
podjąć jakichś innych zabiegów. Zresztą nawet później, jak 
ta ustawa do nas wróci po jakimś czasie, będziemy mogli 
jeszcze nad nią popracować.

Pan senator Cioch na posiedzeniu plenarnym uzasadniał 
te poprawki i bardzo wnikliwie je wyjaśniał, więc myślę, 
że nie wymagają one dodatkowego wyjaśniania.

Przystępujemy do głosowania nad poprawkami pierw-
szą i drugą z zestawienia wniosków.

Proszę bardzo, kto jest za ich przyjęciem? (7)
Kto jest przeciw? (11)
Kto się wstrzymał od głosu? (0)
Poprawki nie uzyskały poparcia.
Tak więc rekomendujemy, jako komisje, przyjęcie pro-

jektu, który został przygotowany przez połączone komisje, 
bez poprawek.

Senator Henryk Cioch:

Składam wniosek mniejszości.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:

Wniosek mniejszości. Oczywiście.
Sprawozdawcą komisji w dalszym ciągu będzie sena-

tor Leszek Czarnobaj, a sprawozdawcą mniejszości – pan 
senator Cioch.

Jest zgoda, tak?
A w dalszych pracach legislacyjnych w Sejmie będzie 

nas reprezentował senator Kazimierz Kleina.
(Wypowiedź poza mikrofonem)
Ale to trzeba przypomnieć na tym etapie.
(Rozmowy na sali)
Dziękuję państwu.
Zamykam posiedzenie połączonych komisji.

 
 

(Koniec posiedzenia o godzinie 12 minut 37)
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